

# Public Consultation on European Competence Standards for Career Guidance and Counselling

The Network for Innovation in Career Guidance and Counselling in Europe (NICE) aims at establishing common “European Competence Standards” for the professional field of career guidance and counselling. A first draft has been presented to approximately 200 stakeholders from 32 European countries at the European Summit on Developing the Career Workforce of the Future in Canterbury (UK) on September 4, 2014.

To validate the competence standards, NICE asks all interested career professionals, associations, public employment service managers, HR managers, citizen representatives, researchers, lecturers, and policy-makers concerned with questions of education, training, employment, inclusion and lifelong guidance to review them and provide feedback and comments until **November 15, 2014**.

The European Competence Standards shall be a living document, which NICE will update regularly as a responsible network, and which we hope to translate into many languages. Feedback will be collected and summarized by Johannes Katsarov ([johannes\\_katsarov@hotmail.de](mailto:johannes_katsarov@hotmail.de)), coordinator of the NICE network, and will be considered in the revision and publication of the first edition of the competence standards in 2015.

The relevant document for review can be found on pages 14-34 in the publication “European Summit on Developing the Career Workforce of the Future”, which can be downloaded [here](#).

## Background Information

The Network for Innovation in Career Guidance and Counselling in Europe (NICE) supports all efforts to foster lifelong learning and lifelong guidance in Europe, as well as to develop quality and professionalism in career guidance and counselling. It was founded in 2009, with support of the European Commission, and currently includes 45 higher education institutions from almost all European countries, particularly universities that offer study programs in vocational and career guidance and counselling.

To professionalize career guidance and counselling NICE aims at

- Developing a joint scientific basis for the academic training of career guidance and counselling professionals,
- Promoting practice-oriented research and scientifically grounded practice – and bringing them together, and
- Establishing cooperation in training, research and the development of degree programs related to career guidance and counselling.



# Öffentliche Konsultation zu Europäischen Kompetenzstandards für Beratung in Bildung, Beruf und Beschäftigung

Das Europäische Netzwerk “Network for Innovation in Career Guidance and Counselling in Europe“ (NICE) zielt darauf ab, Europäische Kompetenzstandards für das Feld der Beratung in Bildung, Beruf und Beschäftigung zu etablieren. Ein erster Entwurf der Standards wurde am 4. September 2014 im Rahmen des “European Summit on Developing the Career Workforce of the Future in Canterbury (UK)” knapp 200 Beteiligten aus 32 Europäischen Ländern präsentiert.

Um die Kompetenzstandards zu validieren, ruft NICE alle interessierten Beraterinnen und Berater, Verbände, Arbeitsverwaltungen, Personalmanager, Verbraucherschützer, Forscher, Dozenten und politischen Verantwortlichen, die sich mit Fragen zu Bildung, Beruf, Beschäftigung, Inklusion und lebensbegleitender Beratung auseinandersetzen auf, den Entwurf bis zum **15. November 2014** zu kommentieren.

Die Europäischen Kompetenzstandards sollen ein lebendiges Dokument sein, welches NICE, als verantwortliches Netzwerk regelmäßig aktualisieren wird, und welches hoffentlich in zahlreiche Sprachen übersetzt wird. Das Feedback zum Entwurf der Kompetenzstandards wird von Johannes Katsarov, dem Koordinator des NICE Netzwerks gesammelt, ausgewertet und zusammengefasst werden ([johannes\\_katsarov@hotmail.de](mailto:johannes_katsarov@hotmail.de)). Sofern Kommentare bis zum 15. November eingehen, werden sie in der Überarbeitung des Entwurfs und in der ersten Veröffentlichung der Kompetenzstandards in 2015 berücksichtigt werden.

Der Entwurf der Standards wird auf Seiten 14-34 der Publikation “European Summit on Developing the Career Workforce of the Future” präsentiert. Das relevante Dokument kann [hier](#) heruntergeladen werden. Eine Verbreitung des Dokuments und eine öffentliche Diskussion zur Notwendigkeit Europäischer Kompetenzstandards wird vom NICE Netzwerk ausdrücklich gewünscht.

## Hintergrund

Das “Network for Innovation in Career Guidance and Counselling in Europe“ (NICE) unterstützt alle Bestrebungen, lebensbegleitendes Lernen und lebensbegleitende Beratung in Bildung, Beruf und Beschäftigung zu verwirklichen, und die Qualität und Professionalität in der Beratung in Bildung, Beruf und Beschäftigung zu fördern. NICE wurde 2009 mit finanzieller Unterstützung der Europäischen Kommission gegründet, und umfasst derzeit 45 Hochschulen aus fast allen Ländern Europas – vor allem Universitäten, die beratungswissenschaftliche Studiengänge mit Schwerpunkt Bildung, Beruf und Beschäftigung anbieten.

Um die Beratung in Bildung, Beruf und Beschäftigung zu professionalisieren, zielt NICE darauf ab

- Eine gemeinsame wissenschaftliche Basis für die Aus- und Weiterbildung von Bildungs- und Berufsberatern zu entwickeln,
- Praxis-orientierte Forschung und wissenschaftlich fundierte Beratung zu fördern und zusammenzubringen, und
- Kooperation in der Aus- und Weiterbildung, der Forschung und der Entwicklung von Studienprogrammen für Beratung in Bildung, Beruf und Beschäftigung auszubauen.

